
 
Valtuutettujen lukumäärä valtuustokaudella 1.6.2025-31.5.2029 
 
Khall 16.09.2024 § 198  
  
 
 
Valmistelija Kaupunginjohtaja Henrik Kiviniemi 

 
Kuntalain 16 §:n mukaan valtuutettujen lukumäärästä päättää valtuusto. 
Pyhäjärven kaupungin asukasluku 31.7. 2024 oli 4742 (ennakko). 
 
Valtuutettuja valitaan pariton lukumäärä kunnan asukasluvun perusteella 
seuraavasti: 
 
Asukasluku  Valtuutettuja vähintään 
enintään 5 000  13 
5 001 - 20 000 27 
20 001 - 50 000  43 
50 001 - 100 000  51 
100 001 - 250 000 59 
250 001 - 500 000  67 
yli 500 000  79 
 
Jollei valtuusto tee päätöstä valtuutettujen lukumäärästä, valtuutettuja 
valitaan laissa säädetty vähimmäismäärä.  
 
Valtuuston päätös vähimmäismäärää suuremmasta lukumäärästä tai 
aiemman päätöksen muuttamiesta on ilmoitettava oikeusministeriölle 
vaalivuotta edeltävän vuoden loppuun mennessä. Valtuuston päätös 
valtuutettujen määrästä voidaan panna täytäntöön ennen kuin sitä koskeva 
päätös on saanut lainvoiman.Täytäntöönpanoon ei kuitenkaan saa ryhtyä, 
jos hallintotuomioistuin kieltää täytäntöönpanon. 
 
Kuntalain 16 §:ssä  pykälässä tarkoitettu asukasluku määräytyy 
väestötietojärjestelmästä ja Väestörekisterikeskuksen varmennepalveluista 
annetussa laissa(661/2009) tarkoitetussa väestötietojärjestelmässä 
vaalivuotta edeltävän vuoden marraskuun 30 päivän päättyessä olevien 
tietojen mukaan. 
 
Valtuutettujen lukumäärän säilyttäminen entisellään on perusteltua 
toimivalla luottamushenkilöhallintoperiaatteella, joka edellyttää Pyhäjärven 
kaupungin eri toimielimissä olevan riittävästi valtuutettuja 
luottamushenkilöinä. 
 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Kiviniemi Henrik 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuutettujen 
lukumäärä on 27 valtuutettua valtuustokaudella 1.6.2025-31.5.2029. 
 

Päätös Raija Leppäharju esitti, että kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuus-
tolle, että valtuutettujen lukumäärä on 21 valtuutettua valtuustokaudelle 
1.6.2025-31.5.2029. 
Perustelut: Valtuuston päätettävissä olevat asiat ovat merkittävästi vähen-
tyneet soteasioiden siirtyessä hyvinvointialueelle. Lisäksi kuntalain mukaan 
alle 5000 asukkaan kunnassa riittäisi 13 valtuutettua. 
 
Harri Lehto kannatti Raija Leppäharjun tekemää esitystä. 



 
Puheenjohtaja totesi, että on tehty pohjaehdotuksesta poikkeava 
kannatettu muutosehdotus asiasta, joten asiasta on äänestettävä. 
 
Puheenjohtaja teki äänestysjärjestys ja -tapaesityksen. Ne, jotka 
kannattavat kaupunginjohtajan päätösehdotusta (pohjaehdotusta) 
äänestävät JAA. Ja ne, jotka kannattavat Raija Leppäharjun esitystä, 
äänestävät EI. Äänestys suoritetaan nimenhuutoäänestyksenä. 
Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen äänestysjärjestyksestä ja -tavasta. 
 

 
 Suoritettiin äänestys, jossa annettiin viisi (5) JAA ääntä (Jouni Jussinniemi, 
Hallintolaki 51 § Eeva-Riitta Pappila, Erkki Kärkkäinen, Mauri Parttimaa, Teija Mykkänen) ja 
Kirjoitusvirheen korjaus kaksi (2) EI ääntä (Raija Leppäharju, Harri Lohva Lehto). 
 
 Puheenjohtaja totesi, että kaupunginjohtajan päätösehdotus on tullut 

kaupunginhallituksen päätökseksi äänestyksen tuloksena 5-2. 
 
 
 
Kvalt 30.09.2024 § 63    
251/00.00.01.01/2024    
 
 
Päätös Sirpa Pesonen-Vuorisalo puheenvuorossaan mielipiteenään ilmaisi, että 

valtuutettujen lukumäärä tulisi laskea seuraavalle valtuustokaudelle 
21:een. Perusteluna, että valtuutettujen määrän laskeminen ei estä 
demokratiaa ja päätöksentekoa. Jos kokousten pitämisestä aiheutuvia 
kustannussäästöjä pidetään vähäpätöisenä, mikään ei estä niitä 
käyttämästä esim. hyväntekeväisyystyöhön. Mikään ei siis puolla sitä, että 
valtuuston koko pitäisi pitää ennallaan. 
 
Teemu Kähärä: 
”Esitämme, että valtuutettujen lukumäärä on 21 valtuutettua 
valtuustokaudelle 1.6.2025-31.5.2029. 
Perustelut: valtuustossa käsiteltävien asioiden määrä on merkittävästi 
vähentyneet, koska sote-asiat ovat Pohteella. Kunnalle tulee myös 
taloudellista säästöä. Kuntalaki sallii jopa 13 valtuutetun määrää alle 5000 
asukkaan kunnassa. 
Pyhäjärvi 30.9.2024 
Pyhäjärven Perussuomalaiset ry, valtuustoryhmä 
Sirpa Pesonen-Vuorisalo valtuustoryhmä” 
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun kuluessa on tehty 
kaupunginhallituksen pohjaehdotuksesta poikkeava esitys, joten asiasta on 
äänestettävä. 
 
Puheenjohtaja esitti äänestystavaksi nimenhuutoäänestystä siten, että ne, 
jotka kannattavat kaupunginhallituksen pohjaehdotusta äänestävät "JAA" 
ja ne, jotka kannattavat, Sirpa Pesonen-Vuorisalon esitystä äänestävät 
"EI". 
 
Puheenjohtajan esittämä äänestysesitys ja äänestystapa hyväksyttiin. 
 
Suoritetussa äänestyksessä annettiin kahdeksantoista (18) "JAA" ääntä, 
kahdeksan (8) "EI" ääntä, poissa yksi (1). 
 
Puheenjohtaja totesi äänestystulokseen 18-8, viitaten, että 
kaupunginvaltuuston päätökseksi on tullut kaupunginhallituksen 



pohjaehdotus. 
 
Äänestyksen jälkeen pidetyissä puheenvuoroissa tuotiin esille, että 
suoritetussa äänestyksessä esityksen tekijä oli Teemu Kähärä, Pyhäjärven 
Perussuomalaiset ry, valtuustoryhmä, Sirpa Pesonen-Vuorisalo 
valtuustoryhmä. 
 
Puheenjohtaja totesi, hän oli tulkinnut, että Sirpa Pesonen-Vuorisalo 
puheenvuorossaan oli esittänyt valtuutettujen määrän pienentämistä 
21:een ja jota Teemu Kähärä, Pyhäjärven Perussuomalaiset ry, 
valtuustoryhmä, Sirpa Pesonen-Vuorisalo valtuustoryhmä kannattivat. 
 
Sirpa Pesonen-Vuorisalo, totesi että aiemmin puheenvuorossaan 
toteaminen valtuutettujen määrän laskemisesta 21:een oli hänen 
mielipiteensä, ei esitys. 
 
Puheenjohtaja totesi, että asiasta suoritetaan äänestys uudelleen. 
 
Puheenjohtaja esitti äänestystavaksi nimenhuutoäänestystä siten, että ne, 
jotka kannattavat kaupunginhallituksen pohjaehdotusta äänestävät "JAA" 
ja ne, jotka kannattavat, Teemu Kähärän, Pyhäjärven Perussuomalaiset ry, 
valtuustoryhmä, Sirpa Pesonen-Vuorisalo valtuustoryhmä esitystä 
äänestävät "EI". 
 
Puheenjohtajan esittämä äänestysesitys ja äänestystapa hyväksyttiin. 
 
Suoritetussa äänestyksessä annettiin kahdeksantoista (18) "JAA" ääntä, 
kahdeksan (8) "EI" ääntä, poissa yksi (1). 
 
Puheenjohtaja totesi äänestystulokseen 18-8, viitaten, että 
kaupunginvaltuuston päätökseksi on tullut kaupunginhallituksen 
pohjaehdotus. 
 
Valtuutettujen lukumäärä on 27 valtuutettua valtuustokaudella 1.6.2025-
31.5.2029. 

 
 


